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Protokół 

IX sesja Rady Gminy Biała Podlaska w dniu 30 grudnia 2024 
Miejsce posiedzenia: Pracownia Kulinariów Regionalnych w Perkowicach 
Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Abramowski 
2. Dariusz Gromadzki 
3. Maciej Hawryluk 
4. Bartłomiej Koszołko 
5. Ilona Łupawka 
6. Marcin Onisiewicz 
7. Justyna Paszkiewicz 
8. Marta Piotrowska 
9. Dariusz Plażuk 
10. Mieczysław Popławski 
11. Marek Sawczuk 
12. Dawid Skraburski 
13. Tomasz Stępniewski 
14. Tomasz Wołowik 
15. Tomasz Zazula 
 

 Oraz: 

1. Konrad Gąsiorowski – Wójt Gminy Biała Podlaska 
2. Adam Platewicz – Zastępca Wójta Gminy Biała Podlaska 
3. Mariusz Trzeciak – Sekretarz Gminy 
4. Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy 
5. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 
6. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 
7. Janusz Hodun – Prezes GZK 
8. Arkadiusz Drąg – kierownik ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
9. Katarzyna Strycharz – kierownik referatu Inwestycji i Drogownictwa 
10. Monika Parchomiuk – kierownik ref. Oświaty 
11. Czesław Pikacz – radny powiatowy 
12. media lokalne 

 

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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 Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk otworzył IX sesję Rady Gminy Biała Podlaska IX 
kadencji, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję. Na 
podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
wymagane quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 Przewodniczący zauważył, że radni mają proponowany porządek obrad na urządzeniach. Zapytał czy ktoś 
chce złożyć wniosek o zmianę porządku obrad. Wobec braku uwag przeszedł do głosowania nad 
porządkiem obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

 3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Biała Podlaska. Dodał, że nie wpłynęły 
żadne uwagi i wnioski, w związku z czym poddał go pod głosowanie w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

4. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

 Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
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5. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

Z uwagi na informacje, że na transmisji z sesji nie ma głosu, Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-cio 
minutową przerwę na usunięcie usterki. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady oraz sprawdził kworum – obecność potwierdziło 15 radnych. 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności jednostek organizacyjnych gminy oraz poszczególnych 
referatów, wymienił najważniejsze wydarzenia z życia gminy, poinformował o spotkaniach i 
uroczystościach, w których uczestniczył reprezentując urząd i mieszkańców.  Wymienił jakie wnioski zostały 
złożone, oraz jakie środki pozyskano na poszczególne programy. Podziękował wszystkim, którzy włączyli się 
do zbierania darów i przekazywania potrzebującym z terenu gminy. Zaprosił do uczestnictwa w Orszaku 
Trzech Króli w Dokudowie oraz włączenia się w kolędowanie. 

6. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował o spotkaniach technicznych z władzami oraz firmami 
dotyczących m.in. zarządzania drogami w kontekście planu budowy dróg. Poinformował zebranych o 
dyżurach, które pełni w drugi i czwarty czwartek każdego miesiąca w godz. 15:30 – 17:00. Dodał, że w 
porozumieniu z Akademią Bialską włączył się w przygotowania pokazu filmu „Chłopcy” wraz ze spotkaniem 
z ekipą filmową  dla uczniów klas VII i VIII z terenu gminy. Podziękował pracownikom GOK, stowarzyszeniu 
Smaki Perkowic, pani sołtys oraz mieszkańcom Perkowic za przygotowanie sesji. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 

 Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Tomasz Zazula. Przedstawił zakres 
prac komisji, poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Biała Podlaska zrealizowała wszystkie tematy 
zaplanowane w planie pracy na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Tomasz Zazula. Przedstawił zebranym 
plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 r. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
MERCEDES-BENZ GBA Rt 2/16 stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

 Projekt uchwały omówił Wójt Gminy – pan Konrad Gąsiorowski. Poinformował, że na terenie gminy działa 
4 jednostki zrzeszone w KSRG. Dodał, że ostatnio został zakupiony samochód ratowniczo-gaśnicy dla 
jednostki w Hrudzie. Zaznaczył, że został im stary, żadna jednostka nie chce go przejąć, a utrzymywanie 
tego pojazdu ze względów technicznych i ekonomicznych jest niezasadne.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
MERCEDES-BENZ GBA Rt 2/16 stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Biała Podlaska". 

 Projekt uchwały omówił pan Arkadiusz Drąg. Przypomniał, że na ostatniej sesji uchwalony został Regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Biała Podlaska. Po sugesƟach Regionalnej Izby 
Obrachunkowej należy dokonać zmian w zapisach uchwały: „odpady tekstylne i obuwie” należy zmienić na 
„odpady tekstylne i odzież”. Kolejna poprawka polega na zmianie zapisu „odpady budowalne i 
rozbiórkowe”  na „odpady budowalne i rozbiórkowe z gospodarstw” oraz zmiana oznakowania pojemnika 
lub worka na odpady tekstylne i odzież, a także forma odbioru tych odpadów. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Biała Podlaska". 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

 Projekt uchwały omówił pan Arkadiusz Drąg. Zaznaczył, że analogicznie do poprzedniej uchwały należy 
wprowadzić takie same zmiany. Dodał, że oba projekty uchwały zostały pozytywnie zaopiniowane przez 
Sanepid. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 Projekt uchwały omówił pan Arkadiusz Drąg. Przypomniał, że wzór deklaracji był uchwalony na poprzedniej 
sesji, ale po konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową postanowiono go uszczegółowić w punkcie F3 
i F4. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia - umowy o partnerstwie 
pomiędzy Gminą Biała Podlaska a Gminą Miejską Biała Podlaska, dotyczącej realizacji projektu pn. 
"Ochrona dziedzictwa kulturowego i rozwój usług w dziedzinie kultury na terenie MOF Biała Podlaska". 

 Projekt uchwały omówił Wójt Gminy Konrad Gąsiorowski. Zaznaczył, że gmina musi zawrzeć z miastem 
porozumienie aby można było aplikować o środki na ochronę dziedzictwa kulturowego. Dodał, że są to 
środki na prace w otoczeniu zabytkowego dworku w Wilczynie, na terenie Gminy Biała Podlaska. 
Szacunkowy całkowity koszt realizacji przedsięwzięcia wyniesie do około 5 000 000 złotych. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia - umowy o partnerstwie 
pomiędzy Gminą Biała Podlaska a Gminą Miejską Biała Podlaska, dotyczącej realizacji projektu pn. 
"Ochrona dziedzictwa kulturowego i rozwój usług w dziedzinie kultury na terenie MOF Biała Podlaska". 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2024 rok. 

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy – Pani Agata Olichwirowicz. Zaznaczyła, że radni mają materiały 
na  urządzeniach, scharakteryzowała zmiany, które powstały po wysłaniu materiałów radnym, wynikające 
z analizy postępu prac związanych z zadaniami inwestycyjnymi, ich aktualizacją i przesunięciem na rok 2025, 
co spowoduje również zmianę wieloletniej prognozy finansowej.  

Radny Marek Sawczuk poprosił o dokładne przedstawienie materiału, ponieważ było mało czasu na 
dokładne zapoznanie się z przesłaną autopoprawką. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany w dochodach własnych i zleconych, wydatkach oraz 
przesunięcia. 

Radny Dariusz Plażuk zapytał co z wykonaniem projektu oświetlenia ul. Jagodowej i Sasankowej w 
Rakowiskach. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to zadanie, które nie było przetargowane, nie było zaangażowania, 
więc zostało ujęte w autopoprawce do projektu budżetu na 2025 r. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Projekt uchwały omówiła pani Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy. Zaznaczyła, że zmiana wieloletniej 
prognozy finansowej wynika ze zmian budżetu, który przed chwilą był szczegółowo omówiony, a główne 
zmiany to zmiany na przedsięwzięciach wymienionych przy zmianach budżetu, ponadto wpf ulega zmianie 
w związku z ponownym oszacowaniem kwot dochodów i wydatków, deficytu oraz przychodów. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

16. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2025 rok. 

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zaznaczyła, że projekt przedstawiony radnym został również 
zaktualizowany w związku z inwestycjami, które zostały poprzesuwane  do realizacji na rok 2025. Oprócz 
tego zmienione zostały dochody i wydatki w załącznikach przychody, rozchody i dotacje. Szczegółowo 
omówiła zmiany wprowadzone autopoprawką.  

Wójt Gminy podsumował, że dzięki umiejętności radnych w prowadzenia dialogu, wsłuchiwania się w 
potrzeby sołtysów, inwestycje, które zaplanowano kilka miesięcy temu pozostaną bez zmian. Dodał, że 
dzięki ciężkiej pracy całego urzędu mamy historyczny 35 milionowy budżet na inwestycje obejmujące 
wszystkie okręgi.  
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Olichwirowicz o ogólne założenia budżetu, bez szczegółowego 
objaśniania. 

Pani Skarbnik przedstawiła: 

- planowane dochody budżetu – ponad 108 mln 

- planowane wydatki – prawie 119 mln 

- przychody – 11 mln zł 

- rozchody – 441 tys. zł 

- wydatki bieżące – 82 mln zł 

- wydatki majątkowe – 36 mln zł 

- dochody bieżące – 87 mln zł 

- dochody majątkowe – prawie 21 mln zł. 

Dodała, że największą pozycją w wydatkach jest dział transport i łączność, czyli drogownictwo. 

Poziom zadłużenia na koniec roku -1.307.634,70 zł 

Rozchody z budżetu zakładają jedynie spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań, a gmina nie planuje 
zaciągania zobowiązań w 2025 r.  

Fundusz sołecki w roku 2025  zaplanowany został w kwocie prawie 1 mln zł, z czego sołectwa na realizację 
zadań majątkowych przeznaczyły ponad 600 tys. zł. 

Zwiększono kwotę przeznaczoną na realizację pozostałych zadań w zakresie kultury, podniesiono plan 
dotacji do udzielania podmiotom do wysokości 35 tys. oraz na realizację zadań w zakresie kultury fizycznej 
plan dotacji został podniesiony do kwoty 40 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk zapytał jaka część z trzydziestopięciomilionowego 
budżetu na inwestycje to środki własne gminy, a jakie środki zewnętrzne. 

Pani Skarbnik odparła, że środki zewnętrzne to 21 mln zł. 

Radny Dariusz Plażuk zabrał głos, zgłosił, że inwestorzy budujący się na około 200 m łączniku pomiędzy ul. 
Rumiankową a ul. Wspólną chcą sią na wiosnę wprowadzić, a na tym odcinku nie ma wody ani kanalizacji. 
Dodał, że projekt leży w GZK, poprosił o wprowadzenie do budżetu kwoty około 300 tys., aby inwestorzy 
mieli możliwość wprowadzenia się do domów. 

Przewodniczący Rady zauważył, że w tym momencie nie ma możliwości wprowadzenia zmian w budżecie, 
ale na kolejnej sesji można już dokonywać zmian. 

Głos zabrał Wójt Gminy, podziękował radnemu za złożenie wniosku, nadmienił, że budżet był układany 
pieczołowicie od dłuższego czasu i dziś nie jest miejsce ani czas, żeby wywracać go do góry nogami. Dodał, 
że na pewno pochyli się nad problemami mieszkańców Rakowisk. 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy – pani Agata Olichwirowicz. Zauważyła, że wszystkie zmiany 
omówione wcześniej, czyli w zmianach budżetu na 2024 r. oraz w budżecie na 2025 r. są ujęte w wieloletniej 
prognozie finansowej. Dodała, że wszystkie zadania inwestycyjne w budżecie na 2025 r. oraz zadania 
inwestycyjne przesunięte z roku 2024 stały się przedsięwzięciami w wpf.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół 
podstawowych, dla których Gmina Biała Podlaska jest organem rejestrującym w wysokości wyższej niż 
w art. 26 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych. 

 Projekt uchwały przedstawiła pani Monika Parchomiuk – kierownik ref. Oświatowego. Zaznaczyła, że 
zgodnie z ustawą o finansowaniu zadań oświatowych, organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego w drodze uchwały może wyrazić zgodę na udzielenie dotacji w wyższej wysokości niż 
ustalona w ustawie. Dodała, że 15 października 2024 r. Stowarzyszenie Społeczno Oświatowe „Nasza 
Szkoła” w Dokudowie zwróciło się z wnioskiem o podwyższenie w 2025 r. dotacji na prowadzenie szkoły 
podstawowej im. Ks. Stanisława Brzóski do 120% kwoty przewidzianej na ucznia w związku z rosnącymi z 
roku na rok kosztami utrzymania szkoły. Zwiększenie kwoty pozwoli realizować zadania w zakresie edukacji 
oraz kontynuować działalność szkoły. Dodała, że Komisja Oświaty zaopiniowała pozytywnie wniosek 
stowarzyszenia. 
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Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który zauważył, że gmina od lat dokłada do tych środków, które 
otrzymuje z budżetu centralnego do niepublicznej szkoły w Dokudowie 14%, w tym roku zawnioskowano o 
20%, co bierze się z tego, że gmina dokłada do szkół przez siebie prowadzonych średnio około 40%. Dodał, 
że szkoła stowarzyszeniowa niczym się nie różni, korzystają z niej mieszkańcy Dokudowa, szkoła nie pobiera 
czesnego, jest darmowa dla mieszkańców. Zwrócił uwagę na dysproporcję w kwotach przeznaczanych na 
szkoły prowadzone przez gminę, a szkołę prowadzoną przez stowarzyszenie – do szkoły w Dokudowie gmina 
dołożyła około 150 tys. zł, natomiast w przypadku innych szkół jest to kwota około miliona zł. Dodał, że 
średnia kwota wydatkowana na jednego ucznia (wliczając w to przedszkolaki, gdzie finansowanie jest inne) 
w 2023 r. w Dokudowie była 2 razy niższa niż średnia w całej gminie. Zaznaczył, że mimo zwiększenia z 14 
do 20%, to różnica będzie i tak duża między tym co gmina dokłada w Dokudowie, a tym co dokłada do 
innych szkół. Zaznaczył, że nie będzie się wstrzymywał od głosu przy głosowaniu tej uchwały, mimo, że jest 
Prezesem Stowarzyszenia, ale tę funkcję pełni społecznie, a do jego obowiązków jako radnego, należy 
dbanie o mieszkańców okręgu.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół 
podstawowych, dla których Gmina Biała Podlaska jest organem rejestrującym w wysokości wyższej niż 
w art. 26 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji punktów przedszkolnych w szkołach podstawowych: w 
Ciciborze Dużym, w Grabanowie, w Hrudzie, w Ortelu Książęcym Drugim, w Sitniku, w Sławacinku Starym, 
w Styrzyńcu, w Sworach, w Woskrzenicach Dużych prowadzonych przez gminę Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówiła pani Monika Parchomiuk. Zaznaczyła, że zgodnie z ustawą prawo oświatowe 
szkoła publiczna, w tym także punkt przedszkolny może być zlikwidowany z końcem roku szkolnego przez 
organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez ten organ uczniom możliwości kontynuowania nauki w 
innej szkole publicznej tego samego typu. Organ prowadzący jest obowiązany, co najmniej na 6 miesięcy 
przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów i właściwego kuratora 
oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkół 
danego typu. Szkoła lub placówka prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać 
zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty.  

Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji punktów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Biała Podlaska wynika ze zmian przepisów prawa. W związku z powyższym w 
celu zapewnienia opieki przedszkolnej najmłodszym mieszkańcom Gminy Biała Podlaska utworzone 
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zostaną dodatkowe oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych, które zapewnią dostępność i 
odpowiednio wykwalifikowaną kadrę do realizacji wychowania przedszkolnego. Dzieci zostaną objęte 
wychowaniem przedszkolnym i opieką w takim samym zakresie i na takich samych warunkach, jak 
dotychczas. Zmiana ta nie wpłynie także na jakość oferty edukacyjnej dla dzieci przedszkolnych z rejonu 
funkcjonowania punktów przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Biała 
Podlaska a jedynie uporządkuje strukturę organizacyjną placówek oświatowych wychowania 
przedszkolnego oraz kwesƟe formalno-prawne. W odniesieniu do pracowników punktów przedszkolnych 
zmiana polegać będzie na tym, że staną się pracownikami oddziałów przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych. Likwidacja punktów przedszkolnych rozpoczyna się od podjęcia uchwały intencyjnej, 
wyrażającej wymienione wyżej zamiary i jednocześnie upoważnia Wójta Gminy Biała Podlaska do dalszego 
postępowania przewidzianego w ustawie. 

Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, że zmiana ma charakter porządkowy, z punktu widzenia dzieci, 
rodziców i nauczycieli nic się nie zmieni. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji punktów przedszkolnych w szkołach podstawowych: w 
Ciciborze Dużym, w Grabanowie, w Hrudzie, w Ortelu Książęcym Drugim, w Sitniku, w Sławacinku Starym, 
w Styrzyńcu, w Sworach, w Woskrzenicach Dużych prowadzonych przez gminę Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

  

20. Wolne wnioski i zapytania. 

 Radny Marek Sawczuk zwrócił się do pani Skarbnik z prośbą, aby z uwagi na obecność nowych sołtysów 
przedstawiła konkretne kwoty na konkretne cele przeznaczone na 2025 r., np. na szkoły, opiekę społeczną, 
kulturę. 

Pani Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy przedstawiła kwoty zawarte w załączniku wydatkowym w 
danych rozdziałach. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o udział kwoty z subwencji w kwocie przeznaczanej na oświatę. 

Skarbnik Gminy odparła, że nie otrzymujemy subwencji oświatowej, mamy wyliczone potrzeby oświatowe, 
ponieważ zmienił się system finansowania jednostek samorządu terytorialnego. Dodała, że nasze potrzeby 
oświatowe zostały skalkulowane na poziomie około 20 mln zł, a wydatki wynoszą prawie 45 mln zł. 

Radny Dariusz Plażuk wystąpił w imieniu mieszkańców Rakowisk, którzy chcą wiedzieć kiedy zostanie 
naprawione oświetlenie uliczne 
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Wójt Gminy podziękował za informacje, poinformował, że nie wszystkie usterki da się załatwić ad hoc, 
dodał, że wymienione zostały 3 główne podzespoły, które umożliwiają działanie tej sieci, ale niestety nie w 
tym tkwiła usterka. Poinformował, że konserwator przekazał wiadomość o uszkodzonym kablu w ziemi i nie 
jest łatwo zlokalizować ta usterkę. Zapewnił, że oświetlenie zostanie naprawione tuż po nowym roku. 

Radny powiatowy Czesław Pikacz wystąpił w imieniu Starosty Bialskiego i Rady Powiatu, podziękował 
wszystkim samorządowcom, złożył życzenia na Nowy Rok. 

Radny Tomasz Wołowik podziękował sołtysom za służbę i współpracę z mieszkańcami, w szczególności 
podziękował pani Irenie Wołowik, sołtys Wilczyna i prywatnie swojej mamie, za 28 lat służby na rzecz gminy 
Biała Podlaska. 

Radny Dariusz Plażuk przypomniał, że co roku radni i sołtysi otrzymywali informacje na temat zimowego 
utrzymania dróg, poprosił o informacje kto wygrał przetarg, bo nadają mrozy i śnieżyce, w szczególności 
kto wygrał przetarg na posypywanie ulic. 

Przewodniczący Rady Gminy zapewnił, że po sesji sołtysi otrzymają takie informacje, bo wyniki przetargu 
na odśnieżanie są już opublikowane. 

Pan Stefan Śledź – sołtys Młyńca zapytał jaka była przyczyna, że tyle inwestycji zostało przesuniętych na 
kolejny rok. Poprosił również o podwyżkę diety sołtysa z 200 zł do 300 zł.  

Jeżeli chodzi o przesunięcia, pani Agata Olichwirowicz zauważyła, że przy ogromie inwestycji w tym roku, 
zostało przesunięte minimum. Kilka zostało przesuniętych ze względu na zbyt wysokie kwoty 
poprzetargowe i warunki, które nie sprzyjały realizacji, ale i tak gmina osiągnęła bardzo wysoki poziom 
zrealizowanych zadań inwestycyjnych. 

Wójt uściślił, że większość radnych i sołtysów wie jak wygląda proces inwestycyjny, nie są to warunki 
laboratoryjne, występują różne kolizje, stąd opóźnienia. Podziękował sołtysowi z Młyńca za wkład w rozwój 
gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do podwyższenia diet sołtysom, zauważył, że na początku kadencji 
została uchwalona dieta dla sołtysów, przypomniał zasady wynagradzania sołtysów w poprzednich latach, 
potraktował słowa pana Śledzia jako wniosek na przyszłość. 

21. Zamknięcie obrad. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 
i zamknął obrady IX sesji IX kadencji Rady Gminy Biała Podlaska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska 

Maciej Hawryluk 

  

 

Przygotowała: Maja Fila 


